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JEGYZİKÖNYV 
 

 
Készült: Dörgicse Községi Önkormányzat Képviselı-testületének                       

2011. április  15 -én 10 órakor megkezdett ülésén. 
  
 
Az ülés helye: Körjegyzıség, 8244. Dörgicse, Fı u. 16. 
  
Jelen vannak: Kis-Pál Miklós  polgármester 
 Király László alpolgármester 
 Bogdán Attila  képviselı 
 Deák Attila  képviselı 
 Szini Erzsébet képviselı  
 
Tanácskozási joggal megjelent: Cseh Jenıné körjegyzı 
 
                   Jegyzıkönyvvezetı: Slemmer Zsoltné 
       
                                                 
Kis-Pál Miklós polgármester megállapította, hogy a  5 fıs Képviselı-testület 5 
tagja  jelen van, így az ülés határozatképes. Megnyitotta az ülést. A napirendet 5 
igen szavazattal fogadták el.  
                                            
Napirend: 
 
1./ Az elmúlt idıszak történéseirıl beszámoló 
2./ 2010. évi költségvetési elıirányzat módosítása 
3./ Szociális rendelet módosítása 
4./ SZMSZ módosítása 
5./ Dörgicse község 4 éves gazdaságfejlesztési program elfogadása 
6./ 2010. évi költségvetési rendelet végrehajtása 
7./ Regdon László alezredes kapitányi kinevezése 
8./ Pályázati ügyek 
9./ Vegyes ügyek 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Napirend elıtt szeretné Szini Erzsébetnek az 
Alapítványnál végzett munkáját megköszönni és egy szerény ajándékot átadni. 
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1. Napirend:  
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Az elmúlt idıszak történéseirıl számolt be. 6 
hónap telt el a választás óta. 1 alakuló ülés, 1 közmeghallgatás és 6 testületi ülés 
volt, ahol 5 rendelet és 53 határozat született. A testület megfelelı intenzitással 
végezte munkáját. 
- Méhnyakrák elleni oltás ügyében intézkedés nem történt, mivel nem tudták 
már kedvezményesen megszerezni az oltóanyagot. Beszélt a Balatonakali 
gyógyszerésszel, hogy az idén is lesz akció, 50%-os kedvezmény, és akkor 
tudjuk megvenni az oltóanyagot. 
Felmerült a kérdés, hogy a két családnak, akik már beadatták az oltást, és van 
róla számlájuk, hogy ki fizessük-e most, vagy várjunk addig, amíg mindenki 
megkapja? 
 
Szini Erzsébet képviselı: Kerüljön kifizetésre. Meg kell nézni, hogy nem esik- 
e ki valaki az idıbıl? 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Nem esik ki senki, bármikor be lehet adni az 
oltást, de leghatásosabb, ha minél elıbb, fiatalon kapják meg. 
 
Király László alpolgármester: Fizessük ki, nem kell megvárni. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Kis-Dörgicse hirdetıtábla megépítését még el 
kell halasztani, mert át kell építeni a hulladékszigetet. Sövényesítés ezután lenne 
logikus. 
- A szelektív hulladékgyőjtésnek májusban kellene beindulni, a próbaüzem már 

folyik, de már nem hiszünk nekik. 
- Csatornadíj pályázatot a Bakonykarszt leadta.  
- Kiss Attila volt lakó lakbértartozásában folyik az ügyintézés. Bejelentett 

lakcíme nincs, munkahelyén fogja keresni az ügyvéd. 
- Gáz és villany tartozását az E.ON tılünk akarja beszedni, ide van bejelentve,   

ide jönnek a felszólítások. 
- Közhasznú 2 fı fıállású embert pluszban sikerült szerezni 95 %-os 

támogatással  december végéig.  
 
Bogdán Attila képviselı: Két fı december végéig, csak ennyi ember lesz? 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Nem ennyi ember lesz, ezt csak pluszba kaptuk 
a parti településektıl a PROBIO alkalmazza İket. Az 5 % ránk esı részt át kell 
adni a két településnek, mert ott fizetik ki. A költségvetést majd módosítani kell. 
Mi 1 fı 8 órás munkahelyet kaptunk 4 hónapra és 5 fıre 17 hónap 4 órás 
státuszt. Pontosan meghatározták a létszámot, a hónapokat és a munkaidıt. 
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Bogdán Attila képviselı: 4 órában lesznek, vagy 8 órában? Mire elindulnak 
addigra le is jár a munkaidı. Segélyt is kapnak a 4 órások? 
 
Cseh Jenıné körjegyzı: Feltételeket szabtak, meghatározták mennyi fıt, 
milyen idıre alkalmazhatunk.  Bérpótló támogatásra jogosultnak kell lenni, a 4 
órásoknak. Amikor dolgoznak, csak munkabért kapnak. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: A földeladás megtörtént a második részletet, 
tegnap átutalta a vevı.  Az elıleg 12 millió Ft, a helyi adó 5 millió Ft volt, így 
17 millió forintot lekötöttünk.  
- A Vidéki Örökség pályázatunkon 13 millió forintot nyertünk.  Ebbıl a hivatal, 
szolgálati lakás, terasz, kapu kerítés felújítása és falukemence lesz megépítve. 
 
Bogdán Attila képviselı: A falukemence az elektromos lesz? 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Nem az épített lesz. 
 
Szini Erzsébet képviselı: Ez mind belefér a 13 millióba? 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: 13 milliót nyertünk, ami nettó összeg és a többit 
az önrészünk, az ÁFA teszi ki. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Az elmúlt 6 hónap alatt sok munka lett 
elvégezve, de az ülések feszültebbek lettek, mint az elmúlt évek alatt. 
Elsısorban a honlap tárgyalása miatt volt feszült a légkör, szakmai és hozzáállás 
kérdésében. A „szelektív győjtı” kép felkerült a honlapra Dörgicsét rossz 
színben tünteti fel. Kaptunk ígéretet, hogy le lesz véve, és még mindig fenn van. 
Együttmőködés nehézségei, további feszültségek elkerülésére javasolja a 
november 25-i határozat visszavonását. Érdemes lenne egy független honlap 
üzemeltetıt kérni, hogy késıbb ne legyenek problémák. Mi a véleménye a 
testületnek? 
 
Szini Erzsébet képviselı:  Mindent elmondott már, nem akar több vitát. Sokat 
javult a honlap, de a kép nem került le.  
 
Nagyra becsüli a munkát, de csak olyan kerülhet fel, ami az önkormányzatnak 
kell. Valóban egy függetlennek kellene mőködtetni. 
 
Deák Attila képviselı: Az önkormányzat dolga lenne, és régóta nem történt 
semmi a honlappal.  
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Szini Erzsébet képviselı: Tévedésben vagyunk, azért küzdöttek, hogy legyen 
Internet lehetısége a falunak.  
Ilyen kis közösségben, odamész a polgármesterhez, ha problémád van. Sokkal 
fontosabb az emberekkel való érintkezés. 
 
Deák Attila képviselı: Akkor le is vette a képet, hogy mi van fenn a honlapon 
arról naplót, tud adni. Szini Erzsébet azt mondta 5 nap alatt elkészíthetı a 
honlap felújítás, csak grafikai kifogásai vannak. A január 31-ig vállalt anyag 
nem állt elı április 15-ig sem.   
Lehet mondani, hogy nem kell, ez egy felajánlás volt a közösség felé. Egy külsı 
ember csak azt az anyagot tudja feltenni, amit kap, de van más családtag is aki 
informatikus. 
 
Szini Erzsébet képviselı: Fiát semmilyen formában nem kívánja bevonni.  
 
Király László alpolgármester: Mióta megalakultunk mindig a honlap a téma, 
amióta meg van kb. 20-an látták.  Nem tudjuk megoldani, akkor adjuk ki 
külsısnek. Nagyon sok más feladat van, amit meg kell oldanunk. 
 
Deák Attila képviselı: Település elöljáróinak kell dönteni, hogy mit akarunk. A 
külsısnek is kell információt adni, csak az lesz fenn, amivel megbízod, 
definiálni kell, hogy akarunk valamit a honlapon. 
 
Szini Erzsébet képviselı: Igen, 4-en nem értünk egyet. Te feltettél kérdéseket a 
honlapra, minket nem kérdeztél meg. 
Szünet nélkül ezzel fogunk foglalkozni. Mit tegyél fel, mit vegyél le? 
 
Deák Attila képviselı: 2 különálló honlap van. Baráti beszélgetés keretében 
kellene megbeszélni ezeket. Az ilyen kérdéseket valóban fel kell tenni, mert 
eddig senki sem tette fel. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Zárjuk le a vitát eltelt 40 perc és még nem 
tárgyaltunk meg semmit. 
 
Deák Attila képviselı: Ezért kellenének munkabeszélgetések. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Bármikor elérhetı, azonnal be lehet jelenteni a 
problémát és megoldjuk. 
 
Deák Attila képviselı: 2-3 hete bejelentette, hogy Felsı-Dörgicsén nappal is ég 
a templomvilágítás, de nem történt semmi. Hogy ne a testületi ülésen 
beszéljenek ezekrıl, ahhoz kommunikálni kell. 
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Kis-Pál Miklós polgármester: Felolvasta elıterjesztését, a megbízás 
visszavonásáról. Kérte a képviselıket szavazzanak. 
 
A Képviselı-testület 3 igen, 1 nem, 1 tartózkodás szavazattal meghozta az 
alábbi 

22/2011. (IV. 15.) számú HATÁROZATOT 
 

Dörgicse Községi Önkormányzat Képviselı-testülete az 
58/2010. (XI. 25.) számú határozatát visszavonja. 
Felhatalmazza a polgármestert, hogy új önkormányzati honlap 
kialakítására és üzemeltetésére keressen szolgáltatót és tegyen 
javaslatot a Képviselı-testületnek. 
Felelıs: Kis-Pál Miklós polgármester               
Határid ı: 2011. folyamatos. 
 

Kis-Pál Miklós polgármester: Deák Attila levelet írt a jegyzınek, melyben 
a jegyzıkönyvek szöveg tartalmát kifogásolja, és felajánlja hangfelvétel 
készítését. 
Jegyzı munkáltatója részben a polgármester, részben a testület, de a 
képviselı egyedül nem. Jegyzıvel kapcsolatos ügyeket tehát csak 
munkáltató tárgyalhat. Önkormányzati törvényben a jegyzıkönyv a 
tanácskozás lényegét tartalmazza. Nem javasolja a hangfelvétel készítését, 
abból csak viták lennének késıbb, hogy ki mit mikor mondott. 
Nagyon nagy feladat lenne a szó szerinti jegyzıkönyv, nagyon 
megnehezítené a munkát, rengeteg idıt elvenne feleslegesen. 
20 évig erre nem volt igény, az SZMSZ nem kötelez bıvebb részletesebb 
jegyzıkönyvre. Volt egy helyettesítı jegyzı Tihanyból aki csak 1-2-3 
oldalas jegyzıkönyvet írt, és nem volt törvényességi kifogás.  
Nem indokolt az egyszerő napi munkában a teljes részletes több órás viták 
leírása, amikor többen beszélnek egyszerre eltérve a témától. 
16 év alatt 1 ember olvasta el a jegyzıkönyveket, nincs rá igény. 
Olyan kitétel is volt, hogy Szini Erzsébet és Kis-Pál Miklós polgármester 
egy ügy tárgyalása közben mindketten elhagyták az ülést, majd több percnyi 
távollét után közösen érkeztek vissza. 
Gyanúsításnak tőnik, és ezt visszautasítja. Szünet elrendelhetı akár 
egyeztetés céljából is, nem törvénysértı. 
Hangfelvétel készítése jegyzıkönyv szó szerinti lejegyzése nem indokolt.  
Felvétel készülhet az ülésen, azt megtiltani nem lehet.  
Elméletileg készült is, a szó szerinti idézetek ezt jelezik. 
Ha a faluért dolgozunk együttesen, akkor nem az a lényeg. Ha  valami 
problémád van keressél meg, ha nem történt meg akkor telefonálj, szóljál 
újra, hogy még mindig ég a lámpa. 
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Testület nem kéri, hogy a jegyzıkönyvek részletesebben vagy szó szerint 
tartalmazzák az ülésen elhangzottakat! 
 
Deák Attila képviselı: Polgármester említi a gyanúsítást, de a következı 
mondatával már gyanúsít. Hangfelvételt nem készített, ezt visszautasítja, 
csak jó a memóriája. Hogy ki mit mond az igen is fontos, határozatokat 
hozunk az se mellékes, ki milyen álláspontot képvisel. Elvárás és utasítás 
nincs a jegyzıkönyvvel szemben, csak felajánlás van a hangfelvétel 
támogatásában. Ki emelt volna törvényességi kifogást, azt a Közigazgatási 
Hivatal nem tudhatja, hogy itt mi hangzott el, nem ült itt. 
Nem kívánja, hogy mindenki minden szava szó szerint kerüljön a 
jegyzıkönyvbe, de a hitelesnek kell lennie. Szubjektív, hogy ki mit tart 
fontosnak. 
Ha valaki elhagyja az ülést, az legyen bent, szünet elrendelése nem történt. 
Olyan dolgokat vetett fel, ami lényegi kérdések voltak. 
Határidı vállalása, lényeges kérdés, ha valaki feladatot vállalt. 
Bejöhet többször is szólni, de a Hivatali dolgozóknak van elég feladatuk, 
hogy ne arra figyeljenek, hogy elvégezte-e Kurucz Attila a feladatát. 
Érdekek és ellenérdekek ütközhetnek. Mi is érdekeket képviselünk, hol a 
magunk, hol a köröttünk állók, kisebb nagyobb körét.  
İ nem szégyelli, ami itt elhangzott, szégyenkeznie nem kell a lakosság elıtt. 
Kirívó példa: a hozzáállás kérdése. 20 Ha-os terület eladása során 
elhangzott, hogy meg kellene kérdezni a falut, népszavazást kellene tartani 
róla. Erre a válasz: Minket választottak meg 4 évre, de a népszavazásra 
úgysem jönnek el. 
 
Szini Erzsébet képviselı: Én vártam egy elnézéskérést. Ez ízléstelen. 
„Egyidejőleg kimentek.” Ez fontos? Én telefonálni mentem, mert a 
gyermekeim aggódtak értem, hogy hol vagyok ilyen sokáig. 
 
Deák Attila képviselı: Szakadjunk el ettıl, ez egy hivatalos ülés. Ez egy 
tény, hogy egy képviselı elhagyta a testületi ülést, a levezetı elnök 
engedélye nélkül. Ezek után még egy képviselı a levezetı elnök is elhagyta 
az ülést. Ha ez Téged sért, akkor elnézést kérek. 
 
Cseh Jenıné körjegyzı: Az új SZMSZ tervezetébe belevette, hogyan 
legyen szünet elrendelve. Az elızıbe ilyen nem volt. 
 
Király László alpolgármester: Körbe járta a környezı Önkormányzatokat, 
legtöbb helyen új képviselık, és polgármester van. Mindenhol örömmel 
mennek be dolgozni. Ha Te most polgármester lettél volna, akkor hogy  
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dolgoznánk? Ez kerékkötés, így nem tudunk együttmőködni, ez nem a falu 
érdekét képviseli. 
 
Deák Attila képviselı: Nem akar beállni a sorba, hogy a kiküldött 
határozatokra bólogasson. 
 
Király László alpolgármester: Nem merünk lépni, mert Tıled félünk. 
 
Deák Attila képviselı: Mitıl félsz? 
 
Király László alpolgármester: Ezektıl a kérdésektıl. 
 
Cseh Jenıné körjegyzı: A kötözködésektıl, a rosszindulatodtól. Csak azt 
látod, hogy Te vagy a tökéletes. Itt mindenkit gyanúsítasz, itt mindenki csal, 
és rosszat tesz. 
 
Deák Attila képviselı: Én azt látom, hogy vannak határozatok, amik nem 
lettek megvalósítva. 
Hány dolog volt, hogy én akartam és leszavaztátok. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Hosszúra nyúlt a vita, zárjuk le. 
 
Deák Attila képviselı: A Teleházban hideg van. Nem lett megcsinálva a 
főtés. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Elkészült a távirányitható termosztát.  
 
Hangzavar egyszerre beszél mindenki. 
 
Cseh Jenıné körjegyzı: Nem a határozat nem lett megvalósítva. A villanyt 
beszerelték, a főtés távirányítására termosztátot is vásároltunk, lehet, hogy 
nem vált be. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Javasolta, hogy fogadják el a jegyzıkönyv a 
lényeget, az összegzést, a határozatot tartalmazza. 
 
A Képviselı-testület 5 igen szavazattal meghozta az alábbi 
 

23/2011. (IV. 15.) számú HATÁROZATOT 
 
Dörgicse Községi Önkormányzat Képviselı-testülete úgy határoz, 
hogy a testületi ülésrıl készült jegyzıkönyv továbbra se legyen szó  
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szerinti. A jegyzıkönyv a vita lényegét, az összegzést és a döntést 
tartalmazza. 
Felhívja a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére. 
Felelıs: Kis-Pál Miklós polgármester 
Határid ı: folyamatos. 

 
Kis-Pál Miklós polgármester: Deák Attila levélben anyagot kért a 
képviselıi munkájához 2005-ig visszamenılegesen. 
Rengeteg anyag, több napi, vagy heti munka a hivatalnak. Gyakorlatilag 
Állami Számvevıszéki vizsgálatnak megfelelı lenne. 
Az Önkormányzat ellenırzése az ÁSZ feladata, Hivatal törvényességi 
ellenırzését Megyei Kormányhivatal, belsı ellenırzést a Kistérségi Társulás 
belsı ellenıre végzi. 
Egyéni képviselınek a napi munkájához nem tartozik az ilyen mértékő 
vizsgálódás, visszamenıleg 7 évig, a régi testületek idejére. 
Törvénysértés gyanúja esetén, vagy testületi vizsgáló bizottságot kell 
létrehozni a gyanús ügy kivizsgálására, vagy konkrét esetben rendırségi 
feljelentést kell tenni. Az összes anyag a jegyzıkönyvekben meg van. 
Lehetıség van azokat bárkinek elolvasni, abból a kérdésekre választ talál. 
 
Deák Attila képviselı: Miért gondolja bárki, hogy İ ilyen vizsgálódást 
akar. Nem kért semmi extrát, csak tájékozódni akar. 
Van egy ellenállás vele szemben, szeretne tisztában lenni, milyen lehetısége 
van. Számítógépen ezek napra késznek kell lenni, ez nem lehet hatalmas 
munka. 
 
Cseh Jenıné körjegyzı: Ezt 6-7 évre visszamenıleg kikeresni elég nagy 
munka. Közben határidık is vannak és a napi munkát is meg kell csinálni. 
 
Deák Attila képviselı: Nem azonnal kértem. 
 
Cseh Jenıné körjegyzı: 5 évre visszamenıleg milyen képviselıi 
munkához kell? 
 
Deák Attila képviselı: Szeretné látni, hogy milyen tendenciát mutatnak.  
Milyen növekedést tudnánk elérni. Jobbító szándékkal teszi. 
 
Cseh Jenıné körjegyzı: Az összes zárszámadás a jegyzıkönyvek mellett 
van, abból ki lehet venni. 
 
Deák Attila képviselı: Errıl értelmetlen határozatot hozni, hogy ki milyen 
adatot kérhet. 
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Azért kérte írásban, hogy ne alkalmatlankodjon és zavarja a munkában a 
hivatal dolgozóit. 
 
Cseh Jenıné körjegyzı: Azt gondolod, hogy mi sötéten és negatívan 
nézünk Téged? Te ugyanazt gondolod rólunk. Mert itt csak bólogatnak? 
Mibıl gondolod, hogy csak Te akarsz jobbító szándékkal valamit? 
 
Deák Attila képviselı: El tudja fogadni, hogy ez itt nem volt régen szokás, 
és most támadásnak érezték. 
 
Cseh Jenıné körjegyzı: Este 7-ig dolgozott az SZMSZ- en nem egy nap, 
hétvégeken is itt vannak, ha a munka megkívánja. De ez az ı dolgunk, a 
munkánkat el akarják látni, nem akarnak érte semmit.  
 
Szini Erzsébet képviselı: Erre azért van szükség, hogy a jövıbe nézhessél. 
Ezt a nagy politikusok sem tudják. Mi a közünk, a teljesen alul fizetett 
kolléganık bérhez, és a polgármester jutalma? 
 
Deák Attila képviselı: Van, akit érdekel a faluban. 
 
Szini Erzsébet képviselı: Ezt Te hol mondod tovább? 
 
Deák Attila képviselı: Rosszindulatú támadások. 
 
Király László alpolgármester: 4 évet így nem tud végig dolgozni, már 
azon a ponton van, hogy feláll és jöjjön a következı. 
 
Deák Attila képviselı: Én is azon vagyok. 
 
Király László alpolgármester: Akkor változtassunk valamit. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Nem teszi fel a határozati javaslatot. A 
képviselı napi munkájához nem indokolt 7 évre visszamenıleg anyagot 
kigyőjteni. Értelmét a többség nem látja. 
 
2. Napirend:  
 
Kis-Pál Miklós polgármester: A 2010. évi költségvetés módosítással 
kapcsolatban elmondta, hogy elıre nem kalkulálható bevételek és kiadások miatt 
van szükség a módosításra. Az anyag kiküldésre került.  
Van-e valakinek hozzászólása? 
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Bogdán Attila képviselı: Külterületi utak murvázása, ez ami be lett fizetve, 
vagy az Erdészet adta? 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Ezt az Erdészet adta. 

A Képviselı-testület 5 igen szavazattal megalkotta a következı rendeletet: 
 

Dörgicse Községi Önkormányzat Képviselı-testületének  
  2/2011.( V.  4.) önkormányzati RENDELETE  

Az Önkormányzat és Intézményének 2010. évi KÖLTSÉGVETÉSÉRİL  
szóló   1/2010.(III.01. ) rendelet MÓDOSÍTÁSÁRÓL 

(Mellékletben) 
3. Napirend:  
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Szociális rendelet módosításával kapcsolatban 
elmondta, hogy 2011. január 1.-tıl a törvény módosult, emiatt kell ennek 
megfelelıen változtatni a szociális rendeletet. Ismertette a változásokat.  
Megkérdezte van-e valakinek kérdése, javaslata? 
 
Szini Erzsébet képviselı: Ez kötelezı ránk nézve? 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Igen, kötelezı. 
 

A Képviselı-testület 5 igen szavazattal megalkotta a következı rendeletet: 
 

Dörgicse Községi Önkormányzat Képviselı-testületének  
 3/2011.(V. 4.) önkormányzati RENDELETE  

a szociális ellátásról szóló 8/2007.(X.1.) rendelet és az ezt módosító 
5/2010.(XII.1)  rendelet MÓDOSÍTÁSÁRÓL 

(Mellékletben) 
 
4. Napirend:  
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Az SZMSZ-el kapcsolatban tájékoztatta a 
képviselıket, hogy a megalakulástól számított 6 hónapon belül kell módosítani. 
Változás annyi, hogy amit a törvény elıír, azt nem lehet beletenni. 
Lényegi mőködési változtatás nincs, mint az elmúlt 20 évben normálisan 
mőködött a hivatal és a testület is. 
Van-e valakinek hozzászólása, javaslata? 
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Cseh Jenıné körjegyzı: Van néhány elütés a tervezetben, amit javítani kell: pl. 
az irányítószám. 
Kérte még, hogy felülvizsgálhassa a függelék és a mellékleteknek a számozását 
és kijavíthassa azokat. 
 
Deák Attila képviselı: Dörgicse községi Önkormányzat van egyik helyen írva, 
a másikon, pedig Dörgicse Község Önkormányzata, ezt is javítani kellene. 
 
Cseh Jenıné körjegyzı: Ezt most javította ki, mert nem tudja miért, de ezt az 
önkormányzatot úgy nevezték el, hogy „községi”, minden más önkormányzat 
„Község Önkormányzata”. Törvényesség is észrevételezte már a rendeletek 
címével kapcsolatban, de addig nem tudta kijavítani, amíg az SZMSZ-ben nem 
módosítják. 
 
Deák Attila képviselı: Eddig az anyagot 5 nappal elıbb kapta meg, most 4 
napra módosították. 
Kéri, hogy legyen 5 nap, hogy felkészülhessen. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Az eddigi ülések elıtt mindig 5 nappal elıtte 
kiküldték az anyagot, de most is olyan sok volt a feladat, hogy nem készült el. 
Ígéretet tesz rá, hogy mindig kiküldik, ha el tudnak vele készülni. 
 
Deák Attila képviselı: Nyílt szavazásnál az (1) bekezdésben kézfelemeléssel 
történik, de késıbb név szerinti is szerepel. Pontosítani kellene. 
 
Cseh Jenıné körjegyzı: Akkor odaírja, hogy általában. 
 
Deák Attila képviselı: Lehetne munkatervet készíteni. 
 
Szini Erzsébet képviselı: Neki nem szükséges, nem tudja, hogy mikor ér rá. 
 
Deák Attila képviselı: Fogadóórát kötelezı beletenni. Lehetne a függelékbe 
rakni. 

A Képviselı-testület 5 igen szavazattal megalkotta a következı rendeletet: 
 

Dörgicse Községi Önkormányzat Képviselı-testületének  
 4/2011.(V.  4.) önkormányzati RENDELETE  

Dörgicse Község Önkormányzatának 
Szervezeti és Mőködési Szabályzatáról 

(Mellékletben) 
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5. Napirend:  
 
Kis-Pál Miklós polgármester: A Dörgicse Önkormányzat 2011-2014. évi 
gazdasági programjával kapcsolatban elmondta, hogy a gazdasági program a 
képviselı-testület megbízatásának idıtartamára szólhat, 6 hónapon belül kell 
elkészíteni. Elıre semmit nem lehet tudni, milyen változások lesznek. Csak 
szolid, végrehajtható, fedezettel rendelkezı fejlesztéseket lehet tervezni és 
megvalósítani. 
Az elıterjesztés kiküldésre került, valakinek van véleménye, kérdése? 
 
Szini Erzsébet képviselı: A környezetvédelmi, infrastrukturális fejlesztésekhez 
szeretne javaslatot tenni. Kapott levelet Dr. Hargitai Ernıtıl, hogy az út menti 
árok be van dılve, és nem folyik el a víz. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Az állami tulajdonú út, ahhoz nem tudunk 
nyúlni, a munkásokkal a tisztítást meg tudjuk csinálni. 
Írt már ez ügyben levelet a Közútfenntartónak, de azok lerázták. A Balatonfüredi 
Védelmi Bizottság ülésén is felvetette problémát Dr. Bóka Istvánnak, írt levelet 
Lasztovicza Jenınek Veszprém Megyei Védelmi Bizottság elnökének. 
Jelenleg az a lehetıségünk van, hogy tisztítsuk. Ha megépül az út, akkor 
megoldódik a probléma. 
 
Bogdán Attila képviselı: 2011-rıl volt szó, hogy megépül. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: 2011- 2013. között van a tervben. 
 
Szini Erzsébet képviselı: A meliorációs árkok rendbetétele kinek a feladata? 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Egy része magántulajdonban van.  A 
közhasznúaknak, ha idejük van, rendezik. 
 
Deák Attila képviselı: Ebben a témában is lehetett volna elızetes beszélgetést 
tartani. 
Két lehetıséget vázolunk, pályázat és önkormányzati telkek eladása.  
Az adó és állami bevételek csökkennek, a hitelt is fizetni kell, a telekeladás nem 
megy. Abban is kellene gondolkodnunk, hogy plusz fejlesztéseket mibıl 
finanszírozzuk.  Tavalyi évben is vagyonfeléléssel tudtunk fejlesztéseket 
eszközölni. Több lábon kell, álljunk. 

- 20 ha-os bevétel növelésként van meghatározva. Mindenhol nevesítve, 
hogy pályázatból csinálunk mindent. Azokat is ki kell aknázni, de egyre 
szökısebb lesz a lehetıség. A vagyonunk el fog fogyni, és akkor csak 
vegetálunk. 
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- Szelektív hulladékgyőjtést már korábban el kellett volna kezdeni. A 

komposztálást támogatnunk kell, elısegíthetjük a lakosság részvételét.      
Ez egy kényszer, és ha most kevés is az aktív érdekelt, ez a jövı.      
Érdektelenség miatt nem lett a komposztálási pályázat beadva! 

- Helyi adórendelettel kapcsolatban van módosító javaslata. A helyi 
adózóknak lehetıvé tehetnénk, hogy adójuk 5-5 %-át felajánlhassák 
megadott helyi civil szervezetek, Alapítvány, Sportszervezet, Tőzoltó 
Egyesület, Polgárırség számára. Az önkormányzat meghatározhatna 
célprogramokat, útépítés, épület felújítás stb. Ettıl nem csökkenne az adó, 
és az adófizetı úgy érezné, hogy İ fizette. 

- Falukép javítás: Mőemlék épület és környezetének alakítása. Fel kellene 
mérni, milyen épületek ezek, támogatást adni a külsı homlokzat 
kialakítására. Az építményadó tekintetében is van ilyen lehetıség, a 
mőemléki épületek felújítását leírhatja az adójából. 

     Parkosítási terveket lehetne készíttetni hosszabb távú elképzelésekkel, 
amiket apránként lehetne megvalósítani. 

- Forgalom szabályozás kérdése: Ha felújítják a fıutat, akkor forgalom- és 
sebesség növekedéssel kell számolnunk. Javasolja lassító szigetek 
kialakítását a település szélein, a Felsı-dörgicsei keresztezıdésnél 
forgalmi tükör elhelyezését. 

 
Szini Erzsébet képviselı: Már erre kitértünk, hogy legyen sebesség korlátozó 
tábla. 
 
Király László alpolgármester: A KRESZ betartásával kell közlekedni. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Mivel állami út mi nem határozhatjuk meg a 
táblákat. Számtalan levelet írt már ez ügyben, de nem tartják indokoltnak a tábla 
kihelyezését. 
Most a 4 éves gazdaságfejlesztési programot tervezzük meg. A felsoroltakat 
testületi ülésen is meg tudjuk beszélni. 

- Telkek után folyamatos érdeklıdés van. 
- Adó: Biankó pénz ne legyen, a civil szervezetekkel konkrét megállapodást 

kell kötni, és elszámolniuk a támogatással. 
- Mőemlékek java része állami tulajdonban van, minimális támogatást 

adnak. A tulajdonos kötelezettsége megóvni. 
- Forgalomkorlátozás: Mérıóra kb. 1,5 millió forint egy oszloppal együtt. 

Rendırségi javaslat kell. Bármit akarunk tılük kell választ kérni. 
Fejlesztési javaslatokat bármikor meg tudjuk tárgyalni a programon kívül. Ami 
bent van azt csak pályázatból lehet, a kerékpárút maga 20 millió forint. 
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Szini Erzsébet képviselı: Ezeket nem kell újra tárgyalni, a jegyzıkönyvben fel 
lettek véve. A közlekedési problémákra megoldást kell találnunk. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Újra ír levelet a Közutasoknak. 
  
Kis-Pál Miklós polgármester: Aki elfogadja a Gazdasági Programot, kéri, 
hogy kézfelemeléssel szavazzon. 
 
A Képviselı-testület 5 igen szavazattal meghozta az alábbi 
 

24/2011. (IV. 15.) számú HATÁROZATOT 
 

Dörgicse községi Önkormányzat Képviselı-testülete az 
Önkormányzat 2011-2014. évi idıszakra vonatkozó Gazdasági 
Programját elfogadja. 
A Gazdasági Program a határozat mellékletét képezi. 
Felelıs: Kis-Pál Miklós polgármester 
Határid ı: folyamatos. 

 
6. Napirend:  
 
Kis-Pál Miklós polgármester: A 2010. évi költségvetés végrehajtásában, mint 
már évek óta, most sem volt nehézség. Állami bevételek teljesültek. Helyi 
adóknál az iparőzési csökkent, a gépjármőadó emelkedett. Kiadásoknál ahol 
lehetett megtakarítottunk.  
A kiküldött anyagban kimaradt néhány sor, de ki lett javítva, a módosítás itt van 
mindenki elıtt az asztalon. 
Van-e valakinek kérdése, hozzászólása? 
 
Deák Attila képviselı: Ravatalozó felújítással és felhalmozási célú kamat 
kiadással kapcsolatban lenne kérdése. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester 12 óra 40 perckor két perc szünetet rendelt el, 
Némethné Tóth Annamária pénzügyi fıelıadó behívására. 
 
Némethné Tóth Annamária: Megválaszolta Deák Attila által feltett 
kérdéseket. 
 
Némethné elhagyta az ülést. 
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Deák Attila képviselı: Írásos elıterjesztést olvas fel a zárszámadáshoz, amit a 
jegyzıkönyvhöz rendelkezésre bocsát. Az éves beszámolót nem fogadja el, 
melynek okai:                                       
(A levélnek a rövid tartalma) a polgármesteri önkény, a közösségi érdek helyett 
az egyéni érdekek elıtérbe kerülése a döntéshozatalban, vagyonvesztés az 
Önkormányzatnál, és a polgármester juttatásának a maximált összege, a többi 
alkalmazott minimális juttatásaival szemben. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Ami itt elhangzott az mind testületi döntés volt: 
a polgármester bér, jutalom, Trianoni emlékmő stb. 
Egyetlen cél van, az elızı testület döntései vannak felülbírálva, támadva. Nem 
történt vagyonvesztés, több volt a kiadás, mint a bevétel, de ez nem jelenti azt. 
Amit ráköltöttünk az ingatlanokra, azzal emelkedik az értéke, és nem csökken. 
A játszótér életveszélyes volt. Új gépek, kerültek beszerzésre, ravatalozó 
felújításra. Az ÁFÉSZ bolt nem vesztett értékébıl, hogy fel lett újítva. Fel 
becsültethetik, ha ezt megkérdıjelezik. Az ingatlan értéke a beruházással nıtt. A 
pályázaton nyert pénz még nem lett kifizetve, emiatt tőnik fel a hiány. 
Gyakorlatilag az elızı testület munkáját kérdıjelezi meg. 
Nálunk szegényebb településen is maximumom van a polgármester bére. Eddig 
a munkáját, akik nem ellenséges szemmel néznek rá, nem kifogásolták. 
Dörgicse sokat fejlıdött. Nagyon sokan, a többség elismerik ezt. 
 
Deák Attila képviselı: Nem érti, miért veszik ezt megint vádaskodásnak, 
támadásnak?  
 
Király László alpolgármester: Nem jó irányba megyünk! 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Az elıterjesztést be kellett volna elıre küldeni, 
hogy a jegyzı át tudja nézni. 
Az elızı testület munkájáról mondtál rossz véleményt, akik becsületesen 
dolgoztak a faluért. 
 
Deák Attila képviselı: Nem tudja, miért kell ebbıl ekkora problémát csinálni. 
Ez egy negatív kritika volt. Ti igennel fogtok szavazni, én nemmel. 
 
Szini Erzsébet képviselı: Ez nem ilyen egyszerő. Ez egy nagyon durva 
megfogalmazás volt. Ilyeneket nem lehet fenntartani.  
Mi bajod a Trianoni emlékmővel? 
 
Deák Attila képviselı: A testület döntött én bíráltam. 
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Cseh Jenıné körjegyzı: Ez nem csak bírálat, ez vádaskodás. Nem érzed 
milyen rosszindulatú? Nem igaz, hogy az elızı testület nem a falu érdekét 
képviselte. Neked más a véleményed és eleve rossz, ami azzal nem egyezik. 
 
Deák Attila képviselı: Amit elmondtam, arra mind az lett mondva, nem lehet 
megcsinálni. 
 
Szini Erzsébet képviselı: Lehet, hogy túl fiatal vagy, és még nem tudod 
megfogalmazni, amit szeretnél mondani, de ilyent nem lehet kijelenteni. Az, 
hogy az elızı testület egyéni érdekeket képviselt, súlyos vád. Ezt bizonyítani 
kell, ha nincs bizonyítékod, jobb, ha összetéped a beterjesztésedet. 
 
Deák Attila képviselı: Elıterjesztését visszavonta és a írásos anyagot 
megsemmisítette. 

A Képviselı-testület 4 igen és 1 nem szavazattal megalkotta a következı 
rendeletet:  

Dörgicse Községi Önkormányzat Képviselı-testületének 
5/2011.(V.  4. ) önkormányzati RENDELETE  

az Önkormányzat 2010. évi gazdálkodásának zárszámadásáról. 
(Mellékletben) 

 
7. Napirend:  
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Regdon László alezredes kapitánysági 
kinevezését javasolta elfogadásra. Régóta ismerjük, jó szakember, nagyon jó a 
kapcsolatunk vele.  Javasolja a támogató határozat elfogadását. 
 
A képviselı-testület 5 igen szavazattal meghozta az alábbi 
 

25/2011. (IV.15.) számú HATÁROZATOT 
 

Dörgicse községi Önkormányzat Képviselı-testülete a 
Rendırségrıl szóló 1994. évi XXXIV. törvény  8. § (2) 
bekezdésében biztosított véleményezı jogkörében eljárva, 
egyetért Regdon László rendır alezredes Balatonfüredi  
Rendırkapitányság kapitányságvezetıi beosztásba történı 
kinevezésével. 
Felhívja a polgármestert, hogy a döntésrıl a Megyei Rendır - 
Fı kapitányságot értesítse. 
Felelıs: Kis-Pál Miklós polgármester 
Határid ı: azonnal. 
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8. Napirend:  
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Pályázati ügyekkel kapcsolatban elmondta, hogy 
az Aditus pályázatíró céggel a szerzıdés aláírás elıtt van.  
Folyik az elszámolás a régi pályázati ügyekben. Nagyon lassúak a kifizetések. 
13,1 milliót nyertünk a pályázaton.  
Kitıl kérjünk árajánlatot? Hirdessük meg újra, vagy a 2 tavalyi jelentkezıtıl 
kérjünk árajánlatot? 
A kemencét, csak az építheti meg aki a pályázatban szerepel, és csak úgy ahogy 
abban szerepel. 
 
Szini Erzsébet képviselı: És tartja az ajánlatot? 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Igen, megpróbálja az idei falunapra. Tavalyi a 
költségvetés, reméljük, hogy tartani tudja. 
 
Szini Erzsébet képviselı: Ne a régit hívjuk a járda, a felázás miatt. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Nem engedte a mőemlék környezet miatt a 
hatóság. Elıírta, hogy ne legyen járda, és eredeti állapotba kell felújítani. Az a 
baj, hogy a régi házak feláznak, ahol nincs szigetelés, ott ezt nem lehet 
kiküszöbölni. 
 
Bogdán Attila képviselı: A csatorna? 
 
Deák Attila képviselı: Csatorna a lábazatba van bevezetve. 
 
Szini Erzsébet képviselı: Ha megvan a pályázat, a csatornát nézzük meg. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Kér árajánlatot a volt mőszaki ellenırtıl. 
Hivatal: ablak csere, tetılécek cseréje, festés, kovácsoltvas kapu. 
MVH-s elszámolás, minden apró részletet meg fognak nézni. Egyeztetni kell 
mindent a MVH-val. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Kettı jelentkezı volt, annak küldjük el az 
anyagot, vagy adjunk fel hirdetést. Vagy esetleg van-e valakinek itteni 
vállalkozóról tudomása? 
 
Szini Erzsébet képviselı: Nincs kapcsolata itteni vállalkozóval, csak a Keller 
József kımővest ismeri. 
 
Deák Attila képviselı: Tóth Kristóf kımőves. 
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Kis-Pál Miklós polgármester: Referencia legyen, nagy vállalkozók legyenek. 
A nyílászárókat nagyon pontosan kell megcsinálni, centire lemérik, nagyon 
szigorúan veszik. 
 
Bogdán Attila képviselı: Megkérdezi a címét annak a vállalkozónak, aki a 
Gernyén építi az a nagy házat. 
 
9. Napirend: Vegyes ügyek 
 
Szini Erzsébet képviselı: Orvos ügyében kérdezi, jó megoldás-e, ha a Balla 
doktor jön helyettesíteni? 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: A polgármesterekkel folyamatos az orvosról a 
konzultáció. Ha a jelentkezı visszatáncol, maradjon-e a Timár doktornı? Ha 
maradna is az orvos, ami jó lenne, de kevés a kártya. 
 
Király László alpolgármester: Nem fontos elkapkodni a választást, a Balla a 
helyettesítést vállalná. 
 
Szini Erzsébet képviselı: A bolt nyitva tartása ésszerőtlen. Nem lehetne írni 
egy levelet a Markovics Úrnak, hogy a bolt vezetıjét is megkérdezzék a nyitva 
tartásról, İ tudja, hogy milyen igény van. Igazodhatna a vendéglıhöz is. 
 
Deák Attila képviselı: Beleszólásunk nincs. Irreális módon van nyitva. Ha 
nyitva van a bolt zárás elıtt is legyen kenyér, de a megmaradtat vissza nem 
veszik a boltosnak kell kifizetni. 
A vendéglı magánvállalkozó, İ határozza meg a nyitva tartást. 
 
Bogdán Attila képviselı: Nyáron rossz, hogy délben nincs nyitva semmi a 
faluban. Akciós dolgokat is nehéz kapni. 
 
Szini Erzsébet képviselı: Felsı-Dörgicsén egy orvos tette szóvá, hogy a 
főnyírással foglalkozók egészségét a rázkódás mennyire teszi kockára. Nem 
kellene egy nagyobb traktor? 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Olyan terepviszonyok vannak, hogy kevés 
helyen lehet kihasználni. Elméletileg van lehetıség, kérjünk ajánlatot. Olyan 
lenne jó, ami rézsőt is tud nyírni. A dolgozók foglalkoztatás elıtt orvosi 
vizsgálaton vesznek részt. 
 
Deák Attila képviselı: Az ingatlantulajdonosok is vegyenek részt a főnyírásban 
a házuk elıtt. Lehet, hogy hiba hogy lenyírják mindenkinek. 
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Kis-Pál Miklós polgármester: Eljön az idı, amikor vállalkozóval kell 
csináltatni. Az idısek már nem tudják lenyírni, és akkor van, ahol le lesz nyírva, 
van, ahol nem. 
 
Király László alpolgármester: Körlevél formájában szabályozzuk. 
 
Cseh Jenıné körjegyzı: Legelıször fel kellene hívni a figyelmet, hogy nyírják 
le a házuk elıtt. 
 
Bogdán Attila képviselı: Meg kell írni, hogy nincs rá kapacitás, és mindenki 
nyírja le mag elıtt. 
 
Szini Erzsébet képviselı: Dörgicsei Kulturális programja összeállt. Ismertette. 
 
Bogdán Attila képviselı: Romtemplomoknál az információs táblát fel kellene 
újítani. Utcatáblákat is meg kellene venni, hogy egységes legyen. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Ezeket meg lehet csinálni saját pénzbıl is. 
 
Király László alpolgármester: Gépvásárlást indokoltnak tartja. Virágosításban 
a helyi asszonyok, lányok segítenének, megszerveznék az ültetést, mivel az idén 
kevés a közmunkás. 
Középsı buszvárónál feljöttek a járólapok, veszélyesek. 
 
Bogdán Attila képviselı: Szeretne a faprést a térre felállítani, egy alapot 
kellene neki csinálni. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Valamelyik nap járják be a falut, és beszéljék 
meg a virágosítást, a teendıket. 
 
Deák Attila képviselı: Virágosítást miért csak májusban lesz?  
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Akkor hozzák a virágokat, akkor vállalják a 
felelısséget az idıjárás miatt. 
 
Deák Attila képviselı: Húsvétra készen lesznek a főnyírással? 
 
Bogdán Attila képviselı: A Gernyét is le kellene vágni húsvétra. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Hívnak segítséget. 
 
Deák Attila képviselı: Vissza lehet-e hozni a lakosságnak a virágvásárt? 
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Kis-Pál Miklós polgármester: Azt ígérték, hogy tartanak. 
 
Deák Attila képviselı: Játszótérre fát ültetni lehetne-e? 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Olyan fákat kellene, hogy ne vesszenek ki. Amit 
a korábbi években ültettek, nem bírták a vizenyıs talajt. 
 
Deák Attila képviselı: A játszótér folytatásánál ki lehetett volna cserélni az 
átereszt, megáll a víz.  
E.ON vezeték alatt kipucolták a magas feszültség alatt és ott maradt az ág. 
 
Király László alpolgármester: A közmunkások már viszik. 
 
Deák Attila képviselı: Horváth Ildikó Vendéglıs szervezne Majálist, mint 
tavaly is. Az Önkormányzatnak lenne-e rá kerete, hogy támogassa? 100 ezer 
forintból már jól ki lehetne hozni. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Júliusban lesz a falunap, arra sem költünk 
ennyit. Ezt soknak találja. Számolják ki, hogy pontosan mire kellene. 
 
Más felvetés nem volt a polgármester az ülést 14 óra 30 perckor bezárta. 

 
 

kmf. 
 

Kis-Pál Miklós                                     Cseh Jenıné 
 polgármester                                         körjegyzı 

 
 
 


